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ČESKÝ  RYBÁŘSKÝ  SVAZ, z.s.,              
územní svaz pro Severní Moravu a Slezsko 

709 00 OSTRAVA – Mariánské Hory, Jahnova 14 
Tel.: 596 620 583,  fax: 596 620 078, email : sekretariat@rybsvaz-ms.cz, 

                            č. účtu u Raiffeisenbank, a.s. : 1005050466/5500,  IČO : 434167   

č.j. : PO-33/24      
 
Všem  MO ČRS 
 členům územního výboru ČRS 
 členům DK při VÚS ČRS Ostrava 
 předsedům odborů a komisí VÚS ČRS   
RADA ČRS Praha 
 
  

Z  Á P I  S    č .1/2024 
 

 
Ze zasedání výboru územního svazu ČRS, konaného dne 25.1.2024 v Ostravě 
Přítomni: dle prezenční listiny, JUDr. Ščerba za ÚDK, host p. Vávra – rybářský technik ÚS.  
V úvodu si vzal slovo předseda ÚS Mgr. Bednář, přivítal přítomné.  
Následně přednesl návrh programu zasedání a vyzval zúčastněné k doplnění programu. 
 
1. Kontrola usnesení z minulých zasedání  
2. Plán práce VÚS ČRS na r. 2024   
3. Informace z jednání odborů LRU ÚS  
4. Informace z jednání republikové Rady ČRS 
5. Informace o průběhu inventarizace majetku  
6. Pošta, diskuze, různé                         
  

O návrhu programu zasedání nechal předseda hlasovat:  
Poměrem hlasů 11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo, byl přijat návrh programu zasedání.  
Do usnesení – schválen návrh programu zasedání. 

  
  

1. Plnění usnesení z předchozích zasedání 
 

33/2023 Jednatel – kontrola dokumentace rybářských revírů /úkol trvá. Bude využito externího pracovníka.  
35/2023 Hospodář ÚS – do konce roku 2023 obeslal všechny MO hospodařící na P vodách s požadavkem na 
vytipování revírů případně části revírů, kde by byla přívlač povolena dle novely vyhlášky č. 197/2004.  
36/2023 Jednatel – na poradě jednatelů apeloval na Radu ČRS ke zvýšení propagace úspěchů reprezentantů v 
rybolovné technice. 

37/2023 Účetní – zaslala zjednodušený metodický pokyn všem MO v souvislosti se změnami v odměňování – 
DPP. 
38/2023 Ryb. technik – ve spolupráci s jednatelem zaslal termínový kalendář na hospodářské kontroly. 

 
 

2. Plán práce na rok 2024  
 

Jednatel rozeslal návrh plánu práce na rok 2024. Členové VÚS vzali plán na vědomí, bude dopřesněn na dalším 
jednání VÚS. 
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3. Informace z jednání odborů LRU ÚS 

 
Dne 18.1.2024 proběhlo v sídle ÚS jednání odborů LRU ÚS, kterého se za VÚS zúčastnili Mgr. Bednář, Ing. Drobek, 
MVDr. Odložilík. Ing. Trybuček – omluven pro nemoc. Za odbory LRU se zúčastnili Ing. Pernický – přívlač, J. Adam 
– muška, Ing. Kolařík – plavaná, J. Janiš – feeder, L. Bindač – methodfeeder. 
 
Na jednání mimo jiné předložili zástupci odboru plány práce na rok 2024, finanční požadavky na zajištění činnosti 
odborů v roce 2024. Požadavky odborů LRU budou řešeny v rámci přípravy rozpočtu a na dalších jednáních VÚS. 
Ze strany ÚS byli zástupci odborů upozorněni na potřebu aktualizace stránek odborů na webu územního svazu. 
Tím bude zajištěna informovanost členské základny a prezentace úspěchů členů odboru LRU. 
Z jednání byl zpracován samostatný zápis č. 1/2024. (příloha zápisu) 

 
4. Informace z jednání Republikové rady ČRS 

 
Všem členům VÚS byl před jednáním rozeslán zápis z jednání Republikové rady ČRS. Mgr. Bednář a Bc. Němec 
okomentovali jednotlivé body zápisu a podali informace z jednání. Mimo jiné: 
 
- Republikovou radou bylo schváleno uzavření smluvního vztahu mezi 6 ÚS (ÚSMP, ÚSSMS, SVČÚS, JČÚS, VČÚS, 

ZPČÚS) a Republikovou radou ČRS, který zajistí pokračování projektového dozoru a podpory RIS p. Valou ze 
společnosti Equica a schvaluje zaplacení podílu SÚS z rozpočtu Republikové rady ČRS.  
K tomu proběhla na jednání VÚS diskuze, jejíž výsledkem je požadavek, aby Rada ČRS uvedla, jak jsou úročeny 
peněžní prostředky zaslané územními svazy na zhotovení RIS. Jedná se o částku cca. 42 mil Kč. Pokud je 
s touto částkou správně a hospodárně nakládáno, měla by být uložena např. na krátkodobém spořícím účtu, 
případně na jiném finančním produktu, který úročí poukázané peněžní prostředky. Z těchto úroků lze 
financovat projektový dozor, aniž by bylo po územních svazech požadováno zaplacení dalších částek. 
Dále ÚS SMaS požaduje, aby byla provedena detailní analýza prvotního zadání RIS a toho, co jsou „vícepráce“ 
vzniklé z požadavků jednotlivých ÚS a jejich MO. 

O požadavku nechal předseda hlasovat:  
Poměrem hlasů 11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo.  
Do usnesení – VÚS požaduje provedení detailní analýzy zadání a vzniklých „víceprací“ v souvislosti s RIS 
a dále VÚS požaduje předložení závěru, jak je nakládáno ze zaslanými prostředky z územních svazů. 

 
- Na podkladě požadavku Dr. Macha, předsedy ČRS, opětovně projednali členové VÚS 3 variantní řešení 

problematiky zrušení pracovního ročního příspěvku (brigád) a jeho promítnutí do pravidelného peněžního 
příspěvku. Členové VÚS k předloženým variantám podotýkají, že návrhy neobsahují úlevy pro ZTP, ZTP-P, 
důchodce, ženy. K žádné z navrhovaných variant se výbor ÚS nepřiklání a trvá na již dříve předloženém 
návrhu, aby tato problematika byla řešena úpravou Stanov ČRS dle návrhu předloženého naším výborem ÚS.  

O návrhu nechal předseda hlasovat:  
Poměrem hlasů 11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo.  
Do usnesení – VÚS nadále trvá na níže uvedeném předloženém návrhu. 

VÚS navrhl, aby z §3 odst. 5 Stanov Členský příspěvek se skládá, bylo vypuštěno písmeno c) a písmeno e) 
mělo toto znění: členský příspěvek se skládá „z dalšího členského příspěvku schvalovaného Republikovým 
sněmem, územní konferencí nebo členskou schůzí.“ Tím by byla jednoznačně dána možnost místním 
organizacím ČRS stanovit si výši dalšího členského příspěvku, který by nahrazoval poplatek za brigády. 
Nedocházelo by k žádnému přerozdělování takto vybraných peněz a ty by zůstaly v MO ČRS.  
Tento požadavek byl schválen na jednání VÚS dne 19.10.2023 a jednatel jej zaslal na republikovou Radu. 
Pokud je ÚS dobře informován, do dnešního dne nebyl tento požadavek na změnu Stanov předložen právní 
komisi Rady. 

 
5. Informace o inventarizaci majetku za r. 2023 

 
Inventarizace bude hotova do konce měsíce ledna 2024. Závěry budou předloženy na dalším jednání VÚS. 
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6. Pošta, diskuze, různé 

 
Pošta 

 
- Návrhy na vyznamenání členů MO ČRS Brodek u Přerova, Hustopeče, Frýdek-Místek, Vrbno pod 

Pradědem, Karviná, Bílovec 
O návrzích nechal předseda hlasovat:  
Poměrem hlasů 11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo.  
Do usnesení – návrhy schváleny. 
 
 

Různé   
Jednatel: 

- Ve věci nájmů bude třeba v rozpočtu počítat se zanesenými inflačními doložkami. 
- Přestavba RIaŠS Roudno – je prováděna svépomocí zaměstnancem ÚS. Je nutno dokoupit 1 kuchyňskou 

linku + 1 kompletní vybavení koupelny, včetně obkladů. Stávající kuchyňská linka z apartmánu č.2.  bude 
využita v plné míře v apartmánu č. 4. (vstup z ochozu).  

- Zvažuje se investice do fotovoltaiky – nabíjíme baterie, topení přímotopy, ohřev vody. Možnost čerpání 
nadvýroby na Jahnově 14 – komunitní spotřeba. Úvaha instalace fotovoltaiky i na kontejner v Roudně. 

- Půjčovna lodí u RIaŠS – je prováděna potřebná certifikace lodí – 1 certifikace za 18.700,- Kč + DPH, ostatní 
2.500,- Kč + DPH, + doprava. 

- V případě opravy hrází revíru ve Zlatých Horách došlo ze strany Města k nepochopení zápočtu 
předplaceného nájemného. V této věci proběhne schůzka 2.2.2024 ve Zlatých Horách, kde budou 
vyjasněny nesrovnalosti. Pokud se nedohodneme, nebudeme investovat. 

- Oprava RZ Libhošť je dokončena – vznikly náklady na opravu cest ve vlastnictví VLČR, s. p. ve výši cca 
70.000,- Kč. Oprava proběhne na jaře 2024.  

- Darovací smlouva na revír Bartovice – hrázku je připravena k podpisu. Převzetí závazku do konce 
XII/2025. 

- Nové revíry v jednání – MO Javorník 11ha - návrh smlouvy 
                                          MO Vrbno pod Pradědem – Karlovice – LČR (příslib) 

- Mohelnický Bagr – sever – jednateli povolen finanční limit pro nabídku na pronájem. 
 
Vávra: 

- Prezentoval členům VÚS plnění zarybňovacího plánu na revírech ÚS za rok 2023. Zarybňovací plán na MP 
revírech byl překročen o cca. 5 mil. Kč a na P revírech o cca. 200 tis. Kč. Limitem nejsou finanční 
prostředky, ale nedostatek ryb na trhu. 

- Přednesl návrh na úpravu ceníku ryb na rok 2024 (amur, lín, bílá ryba). 
 
Machala: 

- Kárný senát se zabýval jednáním člena MO Tovačov, p. Karoly, který bez vydané platné povolenky lovil 
ryby. Kárný senát udělil trest vyloučení z ČRS na 4 roky. VÚS toto rozhodnutí přezkoumal a  předseda 
nechal hlasovat:  
Poměrem hlasů 11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo.  
Do usnesení – vyloučení potvrzeno. 
 

Diskuze 
 

Drobek 
- Členové si stěžují na ustanovení BPVRP, konkrétně na bod č. 10 - Na všech revírech platí zákaz vyvážení 

návnad, nástrah a dalších součástí udice jakýmkoliv způsobem, není-li v popisu revíru uvedeno jinak. Pokud 
je na revíru vyvážení povoleno, jsou lovící povinni respektovat příslušná ustanovení v popisu uvedená. Vadí 
jim, že při lovu sumců nebudou moc používat „kámen na sumce“. P. Machala společně s p. Vávrou uvedli, že 
došlo pouze ke zpřesnění již používaného článku BPVRP, který byl některými rybáři zpochybňován a vykládán 
více způsoby. Pokud MO požaduje úpravu tohoto ustanovení BPVRP, může se s žádostí obrátit na ÚS. 
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Němec 
- Proběhlo jednání na Povodí Odry ve věci vodáckých sjezdů. Na Ostravici i Moravici bude povoleno 

vypouštění vody z přehrad pouze pro podzimní sjezd. 
 

Machala 
- Aktiv RS proběhne v druhé půlce února 
- Připomenul, že přihlášky zájemců o vykonání zkoušek nové RS musí být podány do konce ledna 2024.  
   
Hloušek 
- Vznesl požadavek, aby informace k práci v RISu byly zasílány na mail správce místní organizace a ne na mail 

MO. 
- Uvedl, že by ÚS mohl opětovně zavést první povolenku pro děti zdarma. 
- Uvedl, že je potřeba koupit náhradní baterii pro elektromotor lodě na Hartě, kterou využívá RS při kontrolách. 
 
 

u  s  n  e  s  e  n  í :  
 

I. Schvaluje  
 

- Program zasedání VÚS dne 25.1.2024. 
- Návrhy na vyznamenání členů ČRS. 
- Vyloučení p. Karoly z ČRS na 4 roky. 
- Opětovně schvaluje a trvá na již předloženém návrhu na úpravu Stanov ve věci zrušení pracovního 

ročního příspěvku (brigád) a jeho promítnutí do pravidelného peněžního příspěvku (brigád). 
- Požadavek VÚS na provedení detailní analýzy zadání a vzniklých „víceprací“ v souvislosti s RIS a dále VÚS 

požaduje předložení závěru, jak je nakládáno ze zaslanými finančními prostředky z územních svazů. 
 

II. Ukládá:  
 
1/2024 Jednateli – odeslat na Radu ČRS materiály k vyloučení p. Karoly z ČRS. 
2/2024 Předsedovi a místopředsedovi – na Radě ČRS vznést doplnění programu o bod jednání a to dotaz 

 na provedení detailní analýzy zadání a vzniklých „víceprací“ v souvislosti s RIS, včetně informace o 
nakládání (úročení, resp. kapitalizaci svěřených prostředků z územních svazů) deponovaných na účtech 
RR. 

3/2024 Předsedovi a místopředsedovi – na Radě ČRS přednést a okomentovat naše stanovisko ve věci 
pracovního ročního příspěvku (3 variant) předloženého RR, dále pak žádat stanovisko k námi 
předloženému  návrhu na tuto problematiku od právní komise Rady (zasláno jako samostatný 
dokument na R. Radu). Doposud bez odpovědi. 

4/2024 Jednateli – rozeslat na MO informaci k termínu sumarizace úlovků za rok 2023. 
5/2024 Jednateli – oslovit dodavatele fotovoltaických elektráren – nabídky na fotovoltaiku na RIaŠS Roudno. 
6/2024 Jednateli – zajistit zakoupení náhradní baterie na loď.  
 
 

Termín příštího zasedání VÚS ČRS  22.2.2024 na RIaŠS Roudno. 
 
 
 
Zapsal: Bc. Němec, Ing. Trybuček 
Ověřil : Mgr. Bednář, Machala 
 
 
Příloha : Zápis ze schůze předsedů odborů LRU 


